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Wijziging van de Kernenergiewet 

NOTA NAAR AANLEIDING VAN HET VERSLAG 
(Ingezonden 13 augustus 1973) 

Nr. 6 

De ondergetekenden hebben met genoegen geconstateerd, 
dat bij de meerderheid van de fracties geen principiële be-
zwaren bestaan tegen het ingediende wetsontwerp. 

Bij de leden van de P.v.d.A.- en de P.P.R."fracties is de 
vraag gerezen, waarom niet één raad zou kunnen worden 
gevormd, waarin het industriële, het wetenschappelijke en het 
volksgczondheidssaspect tot uitdrukking zouden komen, zodat 
er geen coördinatieproblemen zouden ontstaan. 

Opgemerkt zij, dat de problemen in de drie genoemde 
sectoren zo ver uiteen liggen, dat daarover in elk geval door 
afzonderlijke commissies of werkgroepen van gespecialiseerde 
deskundigen advies zou moeten worden uitgebracht zodat de 
feitelijke situatie bij de door deze fracties genoemde constructie 
niet wezenlijk zou verschillen van de thans bestaande, en de 
overkoepelende raad dus eveneens overbodig zou zijn. 

De tot nu door de Regering gevolgde handelwijze, waarbij 
de Gezondheidsraad wordt geraadpleegd ter zake van het 
verlenen van vergunningen voor belangrijke kernenergetische 
inrichtingen als reactorinstallaties berust niet op een uit de 
Kernenergiewet voortvloeiende verplichting maar is gebaseerd 
op de overweging, dat bij dergelijke belangrijke zaken van de 
grote in de Gezondheidsraad bijeengebrachte wetenschappe-
lijke potentie gebruik moet worden gemaakt. Het aspect van 
de bescherming van de volksgezondheid is niet steeds in het 
geding bij op de Kernenergiewet gebaseerde algemene maat-
regelen van bestuur of op besluiten tot wijziging daarvan, zo 
b.v. niet bij het Bijdragenbesluit Kernenergiewet en het Ge-
heimhoudingsbesluit Kernenergiewet en evenmin bij besluiten 
tot wijziging van bepalingen van procedurele aard dan wel 
betreffende de energievoorziening of de aansprakelijkheids-
verzekering. Om die reden is ervan afgezien het horen van 
de Gezondheidsraad daarbij verplicht te stellen. Het ligt uiter-
aard wel in de bedoeling de Gezondheidsraad in de daarvoor 
in aanmerking komende gevallen om advies te vragen. 

Naar aanleiding van de vraag van de G.P.V.-fractie waar 
de ondergetekenden het aan toe schrijven, dat de kernenergie 
haar uitzonderlijk karakter zou hebben verloren, zij erop ge-
wezen, dat sedert het midden van de vijftiger jaren, toen de 
kernenergie eigenlijk voor het eerst in Nederland de volle 
aandacht kreeg, veel onderzoek en ontwikkeling heeft plaats-
gevonden, zodat thans vele aspecten ervan grondig zijn 
bestudeerd en bij een groot aantal deskundigen veel kennis is 
geaccumuleerd. Ook vinden op velerlei gebied toepassingen 
op grote schaal plaats. Zo zijn b.v. in de Verenigde Staten en 
de Europese Gemeenschap kernenergiecentrales met een totaal 
vermogen van resp. rond 15 000 MWe en 11 000 MWe in 
bedrijf, terwijl een vermogen van 48 000 MWe resp. 15 000 
MWe in aanbouw is. Het gebruik van radioactieve stoffen is 
wijd verspreid. Zo zijn in Nederland alleen reeds 3500 ver-
gunningen ter zake verleend. Daarop werd in de memorie van 
toelichting gedoeld met de opmerking, dat de kernenergie haar 
uitzonderlijk karakter heeft verloren. Niet is bedoeld te stellen, 
dat de kernenergie geen aspecten vertoont, die het rechtvaar-
digen haar aan bijzondere regelingen te onderwerpen, zoals 
ook blijkt uit de omstandigheid, dat de overige bepalingen 
van de Kernenergiewet worden gehandhaafd. 
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Bij het tot stand brengen van de Kernenergiewet heeft wel 
het streven voorop gestaan om de aan de toepassingen van de 
kernenergie verbonden problemen zoveel mogelijk in één wet 
te regelen, doch de gedachte van een concentratie van het 
beleid bij een centrale organisatie is destijds uitdrukkelijk 
afgewezen. In het systeem van de Kernenergiewet blijft iedere 
minister bevoegd ten aanzien van de op zijn ambtsgebied ge-
legen aspecten; deze bevoegdheid is bij de vergunningverlening 
tot uitdrukking gebracht in de eis, dat deze plaatsvindt in 
overeenstemming met de ministers, die het mede aangaat. 
Tegen een centrale organisatie als de Amerikaanse Atomic 
Energy Commission wordt in de laatste jaren in de Verenigde 
Staten veelvuldig het bezwaar geuit, dat dezelfde instantie, 
die de toepassingen bevordert, ook de aan die toepassingen 
verbonden gevaren beoordeelt. De ondergetekenden zijn der-
halve van mening, dat het systeem van de Kernenergiewet de 
voorkeur verdient. Dit systeem heeft ook het voordeel, dat de 
verantwoordelijkheid voor het gevoerde beleid duidelijk bij de 
betrokken ministers ligt. 

De Minister van Economische Zaken, 

R. F. M. LUBBERS. 

De Minister van Volksgezondheid 
en Milieuhygiëne, 

I. VORRINK. 

De Minister van Onderwijs 
en Wetenschappen, 

J. A. VAN KEMENADE. 


